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پیکر ابراهیم قنبری مهر، سازنده سرشناس 
»ساز« که جمعه ۲۱ مردادماه درگذشت، صبح 
شنبه ۲۲ مردادماه با حضور جمعی از هنرمندان 
و خانواده آن مرحوم به خاک سپرده شد. حسین 
بهروزی نیا،  نوازنده و آهنگساز طی گفت وگویی 
با »ایسنا« خبر داد که مراسم خاکسپاری این 
هنرمند فقید براساس تصمیم گیری خانواده او، در 
بهشت سکینه کرج برگزار شد. در این مراسم محمد 
الهیاری )مدیر کل دفتر موسیقی( و هنرمندانی 
چون حسین علیزاده، علی اکبر شکارچی، بیاض 
امیر عطایی، محسن راسخ، عباس سجادی، کیوان 
ساکت، شروین مهاجر، آرش نصیری مهران مهرنیا، 
فاضل جمشیدی، رامین جزایری، شهرام صارمی، 
یوسف پوریا، حسین بهروزی نیا و... حضور داشتند. 
حسین علیزاده، موسیقیدان و آهنگساز در این 
مراسم بیان کرد: اساتید بزرگی داشتیم و همین 
که آنها را می دیدیم و معاشرت می کردیم، برای 
ما دنیای بزرگی بود، ولی وقتی که از همه چیز کم 
می آوردیم، نزد استاد قنبری مهر می رفتیم. اصلا 
وقتی ایشان را نگاه می کردیم به ما آرامش می داد 
و چقدر ایشان مشوق بودند. من هر زمانی که دلم 

می گرفت با ایشان دیداری می کردم تا حالم خوب 
شود. استاد قنبری اینی نیست که اینجا خوابیده، 
کسی است که در تمام زندگی ما جریان داشته 
و خواهد داشت.« علی اکبر شکارچی، نوازنده 
کمانچه و آهنگساز نیز بیان کرد: متأسفم که یکی 
از استادانی که سازسازی نوین را در ایران بنیان 
گذاشت، از میان ما رفت. دو خاطره از ایشان دارم 
که یکی توانایی و نخبگی سازسازی ایشان هست و 
یکی پند و اندرزی است که به همه ما موسیقیدان ها 
وارد است. او ادامه داد: مدت ها پیش گروهی که گویا 
از اتریش آمده بودند، ویولنسلی شکسته به همراه 
داشتند و آن را به مرکز حفظ و اشاعه موسیقی برای 
تعمیر آوردند. دکتر داریوش صفوت )موسیقیدان و 
نوازنده( به من گفت: »شکارچی اینها را پیش استاد 
قنبری مهر ببر و بخواه که سازشان را تعمیر کند.« 
شکارچی تصریح کرد: ساز را آنجا بردیم و ایشان 
بعداز یک یا دو روز ساز را بازگرداند. نوازنده پس از 
دیدن ساز حیرت کرد که چگونه سازی را که آنگونه 
شکسته شده بود بدون اینکه در ظاهر معلوم باشد و 
نه آسیبی به صدا وارد شود، تعمیر کرده است. این 
هنرمند در خاطره دیگری درباره این هنرمند فقید 

گفت: در سال 53 اولین بار ایشان را دیدم. همیشه 
که گویا با شوق و علاقه دوست داشت بنوازد، ویولن 
را برداشت و در ابوعطی نواخت؛ چنان که آن صدا 
را هیچگاه فراموش می کنم. به ایشان گفتم که 
می خواهم کمانچه ای بسازم که دسته آن از بالا 
باریک و از پایین پهن باشد که بتوانم متفاوت از 
دیگران بنوازم. استاد قنبری مهر در پاسخ خاطره ای 
برای من تعریف کرد و ادامه داد: »گروهی موسیقی 
از آذربایجان به ایران آمده بودند. بعداز کنسرت مرا 
صدا زدند که ببینم چگونه کمانچه ای دارند که آنقدر 
خوش صداست؟ ولی من دیدم که تنها یک کاسه 
خیلی معمولی است که سیخی به آن وصل شده و 
اصلا چیز خاصی ندارد. در نتیجه متوجه شدم که 
سازهای ما هیچ نقصی ندارد و این نوازنده ها هستند 
که باید آنها را بسازیم.« این درسی بود که همیشه 
در گوش من بود و فهمیدم که باید خود را تغییر دهم 
نه ساز را. یوسف پوریا، سازنده ساز درباره مرحوم 
قنبری مهر بیان کرد: استاد قنبری در تاریخ کشور 
ما یکی بود نه دوتا و اگر فرد دیگری در حد و توانایی 
استاد قنبری درکشور ما متولد شود واقعا معجزه 
است. روحشان شاد روانشان پاک. همچنین عباس 
سجادی، شاعر و ترانه سرا عنوان کرد: کارهایی که 
استاد قنبری مهر در عمر با برکت تقریبا یک قرنی 
خود انجام داد شاید برای فرد دیگری پنج قرن طول 
بکشد تا بتواند چنین گام بلندی در حوزه احیای 
سازها و یا ابداعات ایشان بردارد. برای ایشان روحی 
شاد طلب می کنیم. در پایان بیگلو از دوستان 
مرحوم قنبری گفت: استاد قنبری چون افسانه بود. 
او انسانی بود که آنقدر انسان و وارسته بود که اعمال 
و حرکات ایشان به افسانه می ماند. این اسطوره را 
همیشه به یاد داشته باشید. وقتی به بزرگان نزدیک 
می شوید اغلب کمرنگ می شوند ولی وقتی به استاد 
نزدیک می شدید آنقدر رنگ داشت که احساس 

حقارت می کردید.

  بازگشت هانیه توسلی 
به تلویزیون

 پیکر »ابراهیم قنبری مهر« به خاک سپرده شد

حسینعلیزاده:استاد»قنبریمهر«بهماآرامشمیداد

نمایش »آناتول« به کارگردانی رضا دشتکی 
در نوفل لوشاتو روی صحنه رفت. در ابتدای این 
اجرا، رضا دشتکی گفت: در وضعیتی هستیم که 
روزبه روز شرایط برای زندگی سخت تر می شود و 
چه بسا در این شرایط نمی توان انتظار داشت که 
هنر جزو الویت های زندگی مردم باشد. بنابراین 

روزبه روز تعداد هنرمندان مستقل و مخاطبان آن 
کاهش پیدا می کند. دشتکی افزود: ما نیز همچون 
بسیاری از گروه هایی که در این سال ها در پی تحقق 
رویای خود بودند، بی آنکه به نتیجه فکر کنیم، سعی 
کردیم اجرایی را به صحنه ببریم و رویای خود را با 
شما شریک شویم. امروز رویای ما با حضور شما 

تحقق پیدا می کند و این مایه خشنودی است. تئاتر 
مستقل جز حمایت من و شما راه نجاتی ندارد. 
نمایش »آناتول« را به هنر تئاتر تقدیم می کنم و 
آرزو دارم که بهترین ها برای این هنر مظلوم رخ 
دهد. »آناتول« به مدت ۱0 شب ساعت ۲۱و30 

میزبان مخاطبان تئاتر در سالن نوفل  لوشاتو است.

 آغاز »آناتول« در نوفل  لوشاتو

در کنار فریدون ناصری 
منوچهر انصاری را به خاک سپردند

منوچهر انصاری، نوازنده ویولن و موسیقیدان که ۲۱ مردادماه 
در سن ۷۶ سالگی براثر ابتلا به کرونا درگذشت، صبح شنبه در 
قطعه هنرمندان بهشت زهرا)س( به خاک سپرده شد. مسعود 
نظر، نوازنده ویلنسل، آهنگساز و سرپرست ارکستر »ارف« با اعلام 
خبر خاکسپاری منوچهر انصاری فقید، طی جملاتی کوتاه درباره 
این هنرمند بیان کرد: »۲۲ مردادماه ۱۴0۱ پیکر استاد بزرگ 
موسیقی منوچهر انصاری، پس از تحمل بیماری در بیمارستان 
»فرهیختگان« و سختی بسیار، در کنار رهبر ارکستر سمفونیک 
تهران، فریدون ناصری در قطعه هنرمندان بهشت زهرا)س( آرام 
گرفت. به یاد می آورم نزدیک به ۴0 سال پیش که جوان بودم، وارد 
ارکستر سمفونیک تهران به رهبری حشمت ا... سنجری شدم. پس 
از گذشت مدتی به علت تعطیلی ارکستر مجلسی تلویزیون ملی، 
اکثر نوازندگان این ارکستر به ارکستر سمفونیک تهران ملحق 
شدند؛ درست زمانی که استاد سنجری کسالت داشته و دیگر قادر 
به رهبری نبودند.« او ادامه داد: »در همان زمان رهبری ارکستر را 
استاد نادر مرتضی پور به عهده گرفتند و منوچهر انصاری کنسرت 
مایستر ارکستر بودند و به خاطر شخصیت والا، تکنیک عالی و 
معلومات بسیار در زمینه موسیقی کلاسیک، بسیاربسیار شایسته 
این مقام بودند و سال های سال در این پست انجام وظیفه کردند. 
دوستی و همکاری من با ایشان از همان سال ها آغاز شد. پس از 
آن وارد ارکستر ملی ایران به رهبری استاد ارجمندم جناب آقای 
فرهاد فخرالدینی شدم و بیشتر با منوچهر انصاری آشنا شدم. 
ایشان به عنوان کنسرت مایستر ارکستر ملی همیشه حضور 
پررنگ داشتند و در سفرهای متعدد باعث آبرو و افتخار کشورمان 
بودند. اخلاق نیک این مرد، تواضع، فروتنی، کاربلدبودن و باسواد 
ایشان بود که حتی به چند زبان از جمله انگلیسی، فرانسه و 
ایتالیایی مسلط بودند. روحش شاد و نامش در تاریخ موسیقی 
این سرزمین مانا باشد.« منوچهر انصاری در سال ۱3۲5 در 
تهران متولد شد. او در سال ۱33۸ با تشویق پدر و دایی خود وارد 
هنرستان موسیقی شد. پس از ورود به هنرستان فراگیری ویولن 
را نزد والودیا تارخانیان آغاز کرد در ادامه تا مرحله دریافت دیپلم 
تحت تعلیم حشمت سنجری و پس از آن تا دریافت لیسانس 
از کلاس های سرژ خوتسیف بهره برد. پس از فارغ التحصیلی 
از هنرستان راهی کشور بلژیک شد و در کنسرواتوار سلطنتی 
بروکسل به مدت دو سال به تکمیل فراگیری ویولن پرداخت. 
او در سال ۱355 از دوره تکمیلی موسیقی اسپانیایی در شهر 
سانتیاگو دکومپوستلا تحت نظر »آگوستین لئون آرا« و در سال 
۱35۶ از دوره تکمیلی نزد »مانوئل دوفایا« بهره جُست. وی در 
سال ۱35۷ موفق به دریافت دیپلم رشته »موسیقی مجلسی« از 
کلاس »وان دن دوران« و دیپلم رشته »تجزیه و تحلیل موسیقی 
کلاسیک« شد. در ادامه به شهر نیس فرانسه سفر کرد و در 
»آکادمی بین المللی نیس« نزد نوازنده ویلن بلژیکی »موریس 
راسکن« آموخته های خود را تکمیل و دیپلم آکادمی را دریافت 
کرد. در بیستمین جشنواره موسیقی فجر که بهمن ۱3۸3 برگزار 

شد با اهدا لوح تقدیر و جایزه از منوچهر انصاری تجلیل شد. 

 برگزاری یادمان 
زنده یاد »کریم خانی« 

رئیس جمهور ترکیه در پیامی به مناسبت سالروز تاسیس 
حزب عدالت و توسعه، تاکید کرد که سران این حزب 
مصمم به پیروزی در انتخابات ریاست جمهوری ۲0۲3 
هستند. به گزارش فارس، »رجب طیب اردوغان« ضمن 
اشاره به پیروزی های انتخاباتی اش از بدو تاسیس حزب 
تاکنون، تاکید کرد که آنها مصمم به پیروزی در انتخابات 
پارلمانی و ریاست جمهوری سال ۲0۲3 هستند. طبق 
گزارش خبرگزاری »آناتولی«، حزب عدالت و توسعه در 

بیانیه ای اعلام کرد که اردوغان به مناسبت بیست ویکمین 
سالگرد تاسیس این حزب پیام تبریکی به اعضای موسس 
آن فرستاده و از برنامه های آینده حزب گفته است. اردوغان 
در پیام خود، از دستاوردهای دولت های تشکیل شده از حزب 
عدالت و توسعه در سال های گذشته و پیشرفت هایی که 
در زیرساخت ها، از آموزش تا سلامت، از امنیت تا عدالت، 
از حمل ونقل تا انرژی و از صنعت تا ورزش ایجاد کرده اند، 
قدردانی کرد. رئیس جمهور ترکیه افزود: وقتی به گذشته 

نگاه می کنیم، با خوشحالی متوجه می شویم که یک کارزار 
دموکراتیک و روندی توسعه محور یک قرنی را طی ۲0 سال 
انجام پیش بردیم. ما مصمم هستیم که حزب عدالت و توسعه 
را باردیگر به حزب پیروز پای صندوق های رأی انتخاباتِ 
ریاست جمهوری و پارلمانی تبدیل کنیم؛ انتخاباتی که قرار 
است در سال ۲0۲3 برگزار شود. روز یک شنبه )۱۴ آگوست( 
حزب حاکم عدالت و توسعه در ترکیه بیست ویکمین 
سالگرد تأسیس خود را جشن می گیرد؛ دولت های این 
حزب، دوره های مدیریتی خود را به عنوان موفقیت های 
تاریخی یاد می کنند. پیش از این، فراکسیون پارلمانی حزب 
جمهوری خواه خلق ترکیه اعلام کرد که »کمال قلیچدار 
اوغلو« رقیب اردوغان در انتخابات ریاست جمهوری این 

کشور خواهد بود.

 رجب طیب اردوغان:

مصمم به پیروزی در انتخابات 2023 هستیم

بیـــن المـــلل

سفیر چین در ژاپن اعلام کرد: توکیو حق دخالت در 
امور داخلی پکن ندارد و درباره تایوان نباید به ساز آمریکا 
برقصد. به گزارش فارس، همزمان با ادامه تنش ها بین 
واشنگتن و پکن بر سر تایوان »کونگ شوآن یو« سفیر چین 
در ژاپن به توکیو درباره دخالت در امور تایوان هشدار داد. 
منابع رسانه ای در چین از قبیل شبکه »سی جی تی ان« 
خبر دادند، سفیر پکن در توکیو از ژاپن خواست که درباره 
مسائل مرتبط با تایوان، به ساز آمریکا نرقصد. کونگ 
شوآن یو به ژاپن هشدار داد که در امور داخلی چین دخالت 
نکند. به گفته سفیر چین در ژاپن، هدف از اقدامات پکن در 

قبال تایوان مقابله با اقدامات تحریک آمیز سیاسی آمریکا و 
نیروهای جدایی طلب تایوانی است و این موضوع ارتباطی 
با ژاپن ندارد. کونگ شوآن یو همچنین به ژاپن هشدار داد، 
رقصیدن به ساز آمریکا درباره مسائل تایوان، تخلف بزرگ 
از اصل »چین واحد« خواهد بود؛ اصلی که پایه و اساس 
روابط دو کشور است. به گفته این دیپلمات ارشد چینی، 
ژاپن باید دست از تحریک رقابت و تشدید تنش  در منطقه 
بردارد قبل از آنکه بسیار دیر شود. سفیر چین در ژاپن، سفر 
»نانسی پلوسی« رئیس مجلس نمایندگان آمریکا به تایوان 
را اقدامی تحریک آمیز خواند و گفت: آمریکایی ها وعده های 

سیاسی که داده بودند را نقض کردند. وی با دفاع از مواضع 
چین در پاسخ به سفر رئیس مجلس نمایندگان آمریکا به 
تایوان و اشاره به رزمایش های نظامی ارتش چین گفت: 
»پاسخ های چین علیه آن، موجه و منطقی هستند.« سفیر 
پکن در توکیو یادآوری کرد: در بیانیه مشترک چین و ژاپن، 
طرف ژاپنی بر این موضوع که تایوان بخش جدایی ناپذیر 
چین است احترام گذاشته است؛ موضوعی که اساس 
روتبط دو جانبه )پکن و توکیو( است.« وی با بیان اینکه 
طی سالجاری پنجاهمین سالگرد عادی سازی روابط چین و 
ژاپن در پیش است، از ژاپن خواست به قول های خود متعهد 
بماند و اقدامات سازنده در جهت تقویت روابط دو جانبه 
و ثبات منطقه را در پیش گیرد. هشدار این مقام چینی 
به ژاپن در شرایطی مطرح شده که طی هفته های اخیر 
مقامات توکیو بارها در مسائل مرتبط به تایوان، موضعی 

هماهنگ با آمریکا اتخاذ کرده  اند.

هشدار تند سفیر چین: 

 »ژاپن« به ساز آمریکا نرقصد

 رئیس جمهور صربستان: 
 مقامات »کوزوو«

 قصد تصفیه صرب ها را دارند
رئیس جمهور صربستان، مقامات کوزوو را متهم کرد 
که »تحت پوشش مبارزه با جرائم« نقشه تصفیه صرب ها 
در شمال آنجا را در سر دارند. خبرگزاری آناتولی نوشت، 
آلکساندر ووچیچ، رئیس جمهور گفت: پریستینا از وضعیت 
اوکراین برای تبلیغ علیه صربستان استفاده می کند و اینکه 
صربستان قصد دست زدن به حمله به کسی را داشته باشد، 
دروغ است. بالعکس این پریستینا است که می خواهد به 
شمال کوزوو و میتوهیا حمله کند و برای تصفیه مردم 
ما تدارک می بیند. ووچیچ در مورد دیدار برنامه ریزی 
شده اش برای ۱۸ اوت با آلبین کورتی، نخست وزیر کوزوو 
در بروکسل، بیان داشت که با روحیه خوب به این دیدار 
می رود اما بسیار نسبت به اینکه امکان دستیابی به نتیجه 
وجود داشته باشد تردید دارد. چند روز پیش آلبین 
کورتی، نخست وزیر کوزوو در مصاحبه ای با خبرگزاری 
رویترز گفت: کوزوو آماده ایستادگی در برابر هر گونه 
حمله احتمالی صربستان است. تنش ها بین صربستان و 
کوزوو اوایل ماه جاری میلادی زمانی که دولت پریستینا 
صرب های ساکن شمال کوزوو را ملزم به استفاده از 
پلاک های ماشین صادر شده از سوی این دولت کرد تشدید 
شد. این صرب های اقلیت مورد حمایت بلگراد هستند و 
نهادهای کوزوو را به رسمیت نمی شناسند. آرامش پس از 
آن مجددا حاکم شد که آلبین کورتی، تحت فشار آمریکا 
و اتحادیه اروپا، موافقت کرد که اجرای این حکم الزام به 
استفاده از پلاک های خودروی صادر شده در پریستینا را 
تا اول سپتامبر به تعویق بیندازد و نیروهای صلح بان ناتو 
نیز بر رفع موانع جاده ای که صرب ها در اعتراض به این 
حکم مستقر کرده بودند نظارت کردند. نخست وزیر کوزوو 
تصریح کرد: ما نباید این احتمال را که این سیاست های 
تجاوزگرانه بلگراد ممکن است به نحوی بدل به یک حمله 
علیه کوزوو شود را مردود بدانیم. ما هوشیاریم اما نگران 
نیستیم. وی افزود: من نمی گویم آنها قرار است این هفته یا 
هفته آینده به ما حمله کنند اما این را هم که کاملا امکان 
تشدید تنش ها و بروز نزاع های جدید را مردود بدانیم 
غیرمسئولانه است. کوزوو در سال ۲00۸ تقریبا یکدهه 
بعداز وقایع مربوط به قیام چریکی علیه حاکمیت سرکوبگر 
بلگراد از صربستان استقلال یافت. 90 درصد جمعیت ۱.۸ 
میلیون نفری کوزوو آلبانیایی تبار بوده و پنج درصد آنها 
صرب تبار هستند. حدود 50000 نفر از آنها در شمال 
کوزوو در نزدیکی مرز با صربستان زندگی می کنند و مابقی 
آنها که تعدادشان به ۴0000 نفر می رسد ساکن جنوب 
رودخانه ایبار بوده و از شماره پلاک های صادر شده توسط 
دولت کوزوو استفاده می کنند. احزاب مخالف در پریستینا 
آلبین کورتی را متهم به ترساندن سرمایه گذاران با علنی 
حرف زدن درباره احتمال بروز یک جنگ جدید با بلگراد 

کرده اند که کورتی این اتهام را رد کرد.

گــــــزارش
 هند: 

به سیاست »چین واحد« پایبندیم
هند به عنوان یکی از کشورهایی است که اصل »چین 
واحد« را به رسمیت شناخت بر پایبندی به این سیاست 
تاکید کرد. به گزارش فارس، دولت هند ضمن ابراز 
مخالفت با هرگونه تغییر یکجانبه در وضعیت موجود در 
قبال تایوان بر حفظ موضعش در خصوص پایبندی به 
سیاست »چین واحد« تاکید کرد. چند روز پیش پکن 
ابراز امیدواری کرد که دهلی نو همچنین ادعای چین در 
خصوص تایوان را به رسمیت بشناسد. چین چند روز پیش 
در واکنش به سفر ستیزه جویانه نانسی .پلوسی، رئیس 
مجلس نمایندگان آمریکا به تایوان به اجرای مانورهایی 
همراه با شلیک موشک های بالستیک و با شرکت هواپیماها 
و کشتی های جنگی ارتش خود در اطراف تایوان پرداخت. 
سفارت چین در دهلی نو چند روز قبل اعلام کرد: هند یکی 
از اولین کشورهایی است که اصل چین واحد را به رسمیت 
شناخت و امیدوار است هند تغییری در این موضع خود 
ندهد. آریندام باغچی، سخنگوی وزارت خارجه هند گفت: 
سیاست های هند در خصوص »چین واحد« کاملا شناخته 
شده و منسجم بوده و نیازی به تکرار ندارد. وی بیان کرد: 
ما خواستار نشان دادن خویشتنداری، پرهیز از دست زدن 
به اقدامات یکجانبه برای تغییر وضعیت موجود، کاستن از 
تنش ها و تلاش برای حفظ صلح و ثبات در منطقه هستیم. 
روابط هند و چین پس از درگیری نیروهای مرزی دو طرف 
در مرز هیمالیا در سال ۲0۲0 که منجر به کشته شدن ۲0 
سرباز هندی و چهار سرباز چینی شد، آسیب دید. با وجود 
گفت وگوهایی آنها در سطح نظامی و دیپلماتیک درباره 
این تنش ها و با هدف آرام کردن اوضاع، همچنان میزان 
استقرار نیروها از سوی دو طرف قابل توجه است. براساس 
گفته های این سخنگوی وزارت امور خارجه هند، دهلی نو 
همچنین از تصمیم چین برای ممانعت از اعمال تحریم 
در سازمان ملل علیه معاون رهبر گروه افراطی »جیش 
محمد«، از گروه های افراطی مستقر در پاکستان که 
از سوی سازمان ملل به عنوان یک سازمان تروریستی 
تعیین شده، انتقاد کرد. آریندام باغچی اظهارداشت: مایه 
تاسف است که در ارتباط با نبرد دسته جمعی ما علیه 
تروریسم، جامعه بین المللی قادر نبوده با یک صدای 
مشترک صحبت کند. عبدالرئوف اظهر، معاون رهبر گروه 
»جیش محمد« از دسامبر ۲0۱0 از بابت فعالیت برای 
این گروه یا به نمایندگی از آن تحت تحریم های آمریکا 
قرار گرفته است. هند می گوید که اظهر در برنامه ریزی 
و اجرای حملات تروریستی متعدد، از جمله ربودن یک 
هواپیمای مسافربری هند در سال ۱999، حمله سال 
۲00۱ به ساختمان پارلمان هند و حمله سال ۲0۱۶ به 
پایگاه پاتانکوت متعلق به نیروی هوایی هند دست داشته 
است. یکی از مقامات هیات نمایندگی چین گفت: چین 
به این سبب اقدام به معلق کردن طرح تحریم اظهر در 
سازمان ملل کرد، چون نیاز به زمان بیشتری برای مطالعه 

این پرونده دارد.

  الهام علی اف:

ارمنستانیهاصبرماراآزمایشنکنند
کوتــــاه

رئیس جمهور جمهوری آذربایجان در اظهاراتی تازه بر حق 
باکو در انجام عملیات نظامی در قره باغ کوهستانی تاکید 
کرد. به گزارش فارس، رئیس جمهور جمهوری آذربایجان 
در اظهاراتی بر حق باکو در انجام عملیات نظامی در قره باغ 
مشابه عملیات اخیر نیروهای مسلح این کشور در امتداد 
کریدور لاچین تاکید کرد. به گزارش وبگاه »رادیوی اروپا 
آزاد« »الهام علی اف« گفت: »ارمنی های ساکن قره باغ باید 
گام های درستی بردارند. آنها باید درک کنند که آینده آنها 
به ادغام در جامعه آذربایجان بستگی دارد. ما در واقعیت 
زندگی می کنیم. از نظر جغرافیایی، اقتصادی و تاریخی، 
قره باغ جزو جدایی ناپذیر آذربایجان است.« وی ادامه داد: 
»ارامنه ساکن قره باغ هیچ مزیتی نخواهند داشت. آنها مانند 
همه شهروندان آذربایجان زندگی خواهند کرد. از حقوق آنها 
همانند حقوق شهروندان آذربایجانی محافظت می شود.« 
علی اف همچنین مدعی شد که صدها نظامی ارمنستانی 
پس از عملیات نظامی آذربایجان از قره باغ خارج شده اند. 

وی تاکید کرد که آذربایجان خواهان خروج کامل واحدهای 
مسلح ارمنستان از قره باغ است. این در حالی است که »نیکول 
پاشینیان« نخست وزیر ارمنستان در جلسه هفتگی کابینه 
در ایروان تاکید کرد که هیچ نظامی جمهوری ارمنستان در 
قلمرو قره باغ کوهستانی وجود ندارد. نخست وزیر ارمنستان 
در جلسه اخیر کابینه گفت: توافق سه جانبه مستلزم آن است 
که روسیه، آذربایجان و ارمنستان تا قبل از سال ۲0۲۴ یک 
طرح مشترک برای ساخت جاده جدید ارمنستان-  قره باغ 

انجام دهند. وی افزود: »هنوز چنین طرحی تدوین نشده 
است.« علی اف هم افزود: »کشور اشغالگر نمی تواند به 
شهرک سازی غیرقانونی اراضی اشغالی بپردازد. این جنایت 
جنگی است. شاید ارمنی های سوریه و لبنان که در آنجا 
زندگی می کنند این را ندانند، اما رهبری ارمنستان به خوبی 
از آن آگاه است. از آنجا خبرهایی می شنویم که یکی می گوید 
می مانند و نمی روند. این کار آنهاست، اما آنها جنایتکار جنگی 
هستند. آنها نباید صبر ما را آزمایش کنند. بگذارید آنها به 
میل خودشان بروند، برای ما مهم نیست کجا می روند.« 
طبق توافق آتش بس نهم نوامبر ۲0۲0 )۱9 آبان ۱399( 
که به امضای نیکول پاشینیان نخست وزیر ارمنستان، الهام 
علی اف، رئیس جمهور جمهوری آذربایجان و ولادیمیر پوتین 
رئیس جمهور روسیه به جنگ بر سر منطقه قره باغ کوهستانی 
پایان داد، روسیه به عنوان میانجی این توافق نقش آفرینی 
کرد و حضور نیروهای حافظ صلح روس طبق همین توافق 

انجام شده است.

 پروین ملکی:
دیگر حوصله سابق را ندارم 

بازیگر باسابقه سینما و تلویزیون ضمن 
اشاره به کم کاری خود در ماه های اخیر به دلیل 
پشت سرگذاشتن ۲ عمل جراحی، از ترجیح 
خود برای نقش آفرینی در تلویزیون نسبت به 
سینما سخن گفت. پروین ملکی اظهارکرد: 
واقعیت این است که از عید امسال تا به امروز 
۲ عمل جراحی را پشت سر گذاشته ام که به 
همین دلیل نتوانستم کاری را هم قبول کنم. 
حتی مسعود ده نمکی برای پروژه خود از من 
دعوت کرد، نتوانستم در آن حضور داشته 
باشم. در حال حاضر هم شرایطم به گونه ای 
نیست که بتوانم جنب وجوش زیاد داشته باشم 
و در گوشه ای یا می نشینم یا می خوابم. وی با 
اشاره به بیماری خود تصریح کرد: کمی برای 
درمان تعلل کردم و اگر زودتر اقدام کرده بودم 
شاید راحت تر درمان می شدم، اما مجبور به 
جراحی شدم که خیلی برایم سخت بود. امکان 
فعالیت های روزانه مانند  خرید و پیگیری امور 
شخصی ام را دارم اما در مجموع این روزها 
احوال خوشی ندارم و در خانه ام. این هنرمند 
درباره فعالیت هنری خود افزود: ۲5 سال است 
که مشغول بازیگری هستم و از سریال »آژانس 
دوستی« هم ایفای نقش اصلی را تجربه کرده ام. 
در این سال ها تجربه های متنوعی در سینما 
و تلویزیون داشتم و در فیلم »دهلیز« نقش 
مادر یک مقتول را برعهده داشتم. در فیلم 
سینمایی »به خاطر پونه« ایفاگر نقشی به زبان 
ترکی بودم. سریال »پرده نشین« را هم ۸ سال 
پیش بازی کرده بودم که به تازگی بازپخش آن 
روی آنتن تلویزیون رفت. به تازگی هم سریال 
»جیران« از حسن فتحی را در حال پخش 
داشتم که در آن نقش مادربزرگ سیاوش را 
ایفا کرده بودم. ملکی درباره حضور بیشتر خود 
در تلویزیون نسبت به سینما هم گفت: مردم 
بیشتر علاقه دارند در تلویزیون ما را ببینند و 
همه مخاطب سینما نیستند. شکر خدا مردم 
من را خیلی دوست دارند و برخی می گویند 
چهره ات به ما آرامش می دهد. وی درباره آخرین 
حضور خود در سالن سینما هم بیان کرد: فکر 
می کنم آخرین بار برای فیلم »به خاطر پونه« بود 
که در برج میلاد حاضر شدم. در آن 
فیلم در کنار فرهاد اصلانی 
ایفای نقش کرده بودم. در این 
سال ها دیگر به سینما نرفتم 
چرا که دیگر حوصله سابق 
را ندارم. بیشتر ترجیح 
می دهم به تماشای 
تلویـــزیــــون 

بنشینم. 

 سریال »وفا« به کارگردانی 
و  لـــــطیفی  محمدحــــسین 
تهیه کنندگی منصور سهراب پور 
از دیروز )شنبه( در جدول پخش 
برنامه های شبکه دو سیما قرار 
در  توسلی  هانیه  است.  گرفته 
پوریا پورسرخ در  نقش »وفا«، 
نقش »ژوبین«، فرهاد اصلانی، 
امینی،  الیزابت  قائمیان،  فرهاد 
رضا ایرانمنش، زنده یاد محسن 
و  وقاری  مهوش  قاضی مرادی، 
بازیگران لبنانی عدی رعد، حسن 
عدنان، گیریتا غون و آنجو حمید 
در این سریال ایفای نقش کرده اند. 

 چهلمین برنامه »آیین آواز« 
ویژه یادمان زنده یاد »محمدعلی 
فرهنگسرای  در  کریم خانی« 
اندیشه پایتخت برگزار می شود. 
مدیریت موسیقی سازمان فرهنگی 
هنری شهرداری تهران با مشارکت 
چهلمین  اندیشه  فرهنگسرای 
برنامه آیین آواز  را روز سه شنبه )۲5 
مرداد( ساعت ۱۸ در این فرهنگسرا 
برگزار می کند. این برنامه به یادمان 
کریم خانی  محمدعلی  زنده یاد 
اختصاص دارد و در چند بخش 

مختلف انجام خواهد شد. 


